
Charo Sánchez Parga, representante do sector ecolóxico na Dirección Nacional do SLG  
O primeiro contacto de Charo co Sindicato Labrego Galego foi hai cinco anos, no transcurso du-
nhas xornadas sectoriais de agricultura ecolóxica. A pesares de ser d'A Coruña, dende pequena ti-
vo moi claro que o seu era a aldea. Fiel a esta angueira, hoxe traballa para o SLG na comarca de
Verín (Ourense), representa á Dirección Transversal de Agroecoloxía (DTA) na Dirección Na-
cional do sindicato, e rexe unha explotación xunto á súa familia de 1'5 hectáreas de horta ecoló-
xica certificada en Laza. 

“A nova Lei de Coexistencia do Estado
deixa desamparada á agricultura ecolóxica” 

¿Cales foron as últimas
iniciativas da DTA?

Nestes intres, estamos in-
tensificando as relacións es-
tatais a través da Coordi-
nadora de Organizacións
Agrarias e Gandeiras (CO-
AG), e estou asistindo a to-
das as xuntanzas sectoriais
do ecolóxico que fan a nivel
estatal. Tamén estamos a tra-
ballar moito en temas como
o da coexistencia cos trans-
xénicos (OXM). 

O SLG foi un dos
primeiros sindicatos do Es-
tado en aportar documentos
ao sector, cunha táboa
reivindicativa na que reuni-
mos todas as demandas da
agricultura ecolóxica galega
para tentar que se recollan
no plan do Ministerio de
Agricultura. Este traballo
ímolo aproveitar tamén para
traballar a nivel galego.

Mencionou  antes a nova
normativa de coexistencia
cos transxénicos. ¿Que
opina dela?

Esta nova lexislación é
máis do mesmo. O SLG pre-
sentou alegacións varias ve-
ces a ese proxecto, pero o
Ministerio non recolleu na-
da do que se lle propuxo.
Basicamente, a lei de coexis-

tencia queda igual que no
borrador, mesmo limitaron
máis a posibilidade na que
nós queriamos comezar a
traballar agora, que era a de
establecer zonas libres de
OXM. Aínda se pode facer,
pero con esta lei será moito
máis traballoso e haberá que
realizar accións de tipo local
ou por zonas, pero non a
nivel de país, en Galiza. 

Temos solicitado unha no-
va xuntanza co Ministerio, e
realizaranse mobilizacións
en todo Estado a partir de
setembro. Con esta lei, a
agricultura ecolóxica fica de-
samparada, e o Ministerio
entra en fortes contradi-
cións, pois tenta vender que
dá prioridade á agroecoloxía
dentro do desenvolvemento
rural, cando esta non é posí-
bel a carón dos transxénicos.

A DTA ten denunciado
moitos problemas silencia-
dos, como a contaminación
por fumigar cunetas ou por
choiva aceda. ¿Téñense des-
cuberto máis problemáticas
que afecten ao sector?

A agricultura ecolóxica
galega ten máis problemas,
e teremos que ilos denun-
ciando pouco a pouco. Por
exemplo, agora estamos

Xa pasaron case tres anos
dende que se elixiu a direc-
tiva do Consello Regulador
da Agricultura Ecolóxica de
Galiza (Craega). ¿Esta a ser
eficaz este organismo?

Non, o Craega hoxe é
unha loita constante. Eu
teño esperanzas de que co
cambio político se recicle ao
seu presidente, Gabino Váz-
quez, que nos últimos tem-
pos xa non era ben visto nin
pola Administración. Dende
o SLG teremos que traballar
con vistas á seguinte cam-
paña para acadar o obxecti-
vo de que se vaia fóra. 

Para o SLG, a persoa que
presida o Craega non pode
estar involucrada directa-
mente no sector, nin ter in-
tereses económicos nel, co-
mo é o caso de Gabino, que
ten moitos intereses persoais
na agroecoloxía. Ademais, o
presidente do Craega de-
bería ser elixido democrati-
camente, e todos sabemos
que o actual foi posto a dedo
pola Administración.

Por se fose pouco, Gabino
Vázquez non recolleu
ningunha das demandas do
sector. Máis ben todo o con-
trario, pois deseñou por
conta propia e sen consul-
tarlle a ninguén un plan es-
tratéxico para a agricultura
ecolóxica galega. Nas xor-
nadas sectoriais de debate,
organizadas polo Ministerio
de Agricultura en Madrid,
non avisou a ninguén e re-
presentou a Galiza trans-
mitindo as súas demandas
particulares de costas ao sec-
tor sen que ninguén o
soubese.

Ademais, a vocal do SLG
no Craega está tendo serios
problemas para conseguir
información ou para trans-
mitir as demandas do sindi-
cato, polo que estamos
chegando a unha situación
insostíbel. 

“Quen presida o
Craega non pode
ter intereses
económicos no
sector”

Charo ten a súa explotación de horta ecolóxica en Laza 

comezando a traballar co
tema das fumigacións aéreas
que se practican en ex-
plotacións silvícolas. Hai co-
munidades autónomas que

xa están negociando co seu
sector ecolóxico en base a is-
to. Trátase dun problema
que nos afecta a todos, e non
só ao sector da agroecoloxía.

Ao seu xuízo, ¿que se debería facer
que non se estea facendo no sector?

Moito, pero quizais unha das cousas
que agora non viría nada mal, aprovei-
tando que se aprobou o decreto contra
os falsos "bio", sería que o Craega fi-
xese campañas de promoción, sobre
todo para contrarrestar o caos de in-
formacións que hai entre os consumi-
dores nesta cuestión. 

Sabemos que a Unión Europea vaille
conceder ao Estado español unha sub-
vención para traballar nesta liña, e
sería boa cousa que Galiza se benefi-
ciase dela. Máis en xeral, deberían fa-
cerse campañas de promoción dos
produtos ecolóxicos, algo no que non
se está a facer nada cando é un dos la-
bores principais dun consello regu-
lador.

Cal é a conclusión que sacaríaa
dende o punto de vista da agricultura
ecolóxica tras dezaseis anos de gober-
no do PP en Galiza?

Basicamente, que non fixo nada polo
sector. Quedou moi ben, e encheu moi
ben a boca, á hora de amosar o seu
apoio ao ecolóxico e ao desenvolve-
mento rural, pero á hora da verdade
non fixeron nada. A esperanza de que
o sector se desenvolva témola agora.

Entón pensas que co troco de go-
berno poden cambiar as cousas no
Craega e no sector?

Eu creo que si, pois o enfoque do
BNG vai na dirección que antes apun-
taba. Dende logo, non podemos agar-
dar un cambio repentino e que, de so-
cato, todo vaia ser ecolóxico e certifica-
do; pero creo que se van tomar medi-

das para limitar a contaminación, e
para conservar o medio ambiente. No
BNG están nesa liña, e tamén posi-
cionados en contra dos transxénicos,
polo que creo que se poden facer
moitas cousas con este cambio de go-
berno.

Sen saírmos da política, ¿cales pen-
sa que deberían ser as primeiras ac-
cións do novo Goberno na agricul-
tura ecolóxica?

Quizais, habería que comezar por
unha das demandas históricas do SLG,
que é a ordenación territorial, a
creación dun banco de terras ou de cal-
quera outra iniciativa que poña a dis-
posición da xente terra para traballar.
Trátase dunha demanda que pedimos
todos, e que todos necesitamos, non só
o sector ecolóxico.

“Unha das prioridades do novo Goberno
debe ser a ordenación territorial”


